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Budapest Főváros X. kerület Kőbányai ö nkormányzat 
Képviselő-testülete 

BUDAPEST FŐVÁROS X. KERÜLET KŐBÁNYAI ÖNKORMÁNYZAT 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

KÖZREND- ÉS ÁLLATVÉDELMI BIZOTTSÁGA 

JEGYZŐKÖNYV 

Készült a Közrend- és Állatvédelmi Bizottság 2021. október 20-án a Budapest Főváros X. kerület 
Kőbányai Polgármesteri Hivatal hivatalos helyiségében (Budapest X., Szent László tér 29. II. em. 
200.) megtartott ülésén. 

Az ülés kezdetének időpontja: 8.34 óra 

A jelenléti ív alapján jelen vannak: 
Stemler Diána bizottsági elnök, 
Bakos Bernadett, Kovács Róbert, Marksteinné Molnár Julianna, dr. Mátrai Gábor, a Bizottság 
képviselő tagjai, 
Irmalós Bence, Péter Norbert, Vincze Sándor, a Bizottság nem képviselő tagjai . 

Tanácskozási joggal jelen vannak: 
D. Kovács Róbert Antal 
Mustó Géza Zoltán 
Somlyó dy Csaba 
Dr. Erdei Katalin Judit 
Ehrenberger Krisztina 

Meghívottak: 
Dr. Nagy Jolán 
Kálmánné Szabó Judit 

polgármester 
alpolgármester 
alpolgármester 
a Jegyzői Főosztály képviseletében 
a Humánszolgáltatási Főosztály vezetője 

a Jegyzői Főosztály részéről 
a Humánszolgáltatási Főosztály részéről 

Az ülést vezeti: Stemler Diána bizottsági elnök 

Elnök: Kellemes szép reggelt kívánok mindenkinek, köszöntöm a Bizottság tagjait, Polgármester 
urat, Alpolgármester urakat, illetve a Hivatal munkatársait is. Megnyitom a Közrend- és 
Állatvédelmi Bizottság ülését. Megállapítom, hogy a Bizottság 8 fővel határozatképes. A 
jegyzőkönyvet Kiss Gyöngyi vezeti. Az ülésről hangfelvétel készül. 

Azt szeretném megkérdezni a Bizottság tagjaitól, hogy van-e bárkinek hozzáfűznivalója a 
napirendhez? Amennyiben nincsen, azt kérem, hogy szavazzunk a napirend elfogadásáról. 

A Közrend- és Állatvédelmi Bizottság 8 igen, egyhangú szavazattal az alábbiak szerint fogadja el 
napirendjét [11/2021. (X. 20.)]: 

1. 

2. 

A BRFK X. kerületi Rendőrkapitányság állománya részére nyújtandó lakbér-hozzájárulás 
iránti pályázat ( 433. számú előterjesztés) 
Előterjesztő: Mustó Géza Zoltán alpolgármester 

A Kőbánya Tűzvédelméért Közalapítvány szén-monoxid érzékelő berendezések beszerzése 
és a lakosság körében történő adományozása céljából történő támogatása (432. számú 
előterjesztés) 

Előterjesztő: Mustó Géza Zoltán alpolgármester 
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1. napirendi pont: 
A BRFK X. kerületi Rendőrkapitányság állománya részére nyújtandó lakbér-hozzájárulás 

iránti pályázat 
Előterjesztő: Mustó Géza Zoltán alpolgármester 

Elnök: Van-e bárkinek kérdése, hozzászólása ehhez a napirendi ponthoz? Amennyiben nincsen, 
akkor megragadom az alkalmat, hogy megköszönjük a rendőrség munkáját ma is, ezt kérem, hogy 
továbbítsa majd Alpolgármester úr a Bizottság nevében Baricska Norbertnek. Azt kérem szépen, 
hogy szavazzunk erről a napirendi pontról. 

A Közrend- és Állatvédelmi Bizottság 8 igen, egyhangú szavazattal „A BRFK X. kerületi 
Rendőrkapitányság állománya részére nyújtandó lakbér-hozzájárulás iránti pályázatról" szóló 
433. számú előterjesztést támogatja [12/2021. (X. 20.)]. 

2. napirendi pont: 
A Kőbánya Tűzvédelméért Közalapítvány szén-monoxid érzékelő berendezések 

beszerzése és a lakosság körében történő adományozása céljából történő támogatása 
Előterjesztő: Mustó Géza Zoltán alpolgármester 

Elnök: Kérdezem, hogy van-e valakinek hozzászólása? 

Mustó Géza Zoltán: Semmilyen körülmények között nem szeretek más tollával ékeskedni, ezért 
fontosnak tartom elmondani, hogy annak az alapgondolata Stemler Diánától származik, és 
megkérem, hogy néhány mondatban mondja el nekünk, hogy mi vezetett el ehhez a 
kezdeményezéshez a részéről. Köszönöm szépen. 

Elnök: Köszönöm szépen. Megadom előbb a szót dr. Mátrai Gábor képviselőtársamnak, és aztán 
pedig, ha kérdés lenne, akkor azzal együtt válaszolok. 

Dr. Mátrai Gábor: Köszönöm a szót. Tisztelt Bizottság, nagyon örülök ennek a kezdeményezésnek, 
gondolom ennek a folyamatnak az alapgondolata az, hogy az önkormányzati bérlakásokba, vagy 
pedig az olyan égésterű berendezésekkel rendelkező lakosság körébe olyan ingatlanokba tudják 
ezt felhelyezni, ahol hátrányos helyzetű vagy nehezebben hozzáférhető lenne ennek a készüléknek 
az elhelyezése. Most ez az alapgondolat már megfogalmazódott az előző ciklusban is. 2015-ben az 
én kezdeményezésemre kerültek kihelyezésre - akkor az intézményi szférába - ezek az elvileg 
legjobb minőségű szén-monoxid érzékelők. Tehát ez pontosan 3 bölcsődében, 9 óvodában és 7 
iskolában került kihelyezésre az előző ciklusban is, úgyhogy nagyon örülök ennek a gondolatnak, 
és ennek a folyamatnak is, hogy akkor ez tovább fog menni és meg fog valósulni. 

Elnök: Köszönöm szépen. Igen, ez innen indult ez a kezdeményezés, és örülök, hogy a saját 
intézményeinkben már korábban megvalósult. Most ez a lakosság felé nyitott kezdeményezés 
volna. Onnan indult igazából, hogy rengeteg olyan nyílt égésterméket tartalmazó berendezés van 
Kőbányán, és a problémákat megelőzendő lehessen bármiféle támogatást kérni, és ezzel fordultam 
az előkészítő ülésen a Polgármester úrhoz, illetve a vezetőséghez, aminek most fog beérni a 
gyümölcse, hogyha ezt megszavazzuk, illetve majd a testületin is elfogadásra kerül. Nyilvánvalóan 
van egy másik célja is, hogyha valaki nem is igényel mondjuk támogatást, akkor fölhívjuk a 
figyelmét arra, hogy ez egy lehetőség, ami megelőzhet különböző komoly baleseteket. Nagyon 
szépen köszönöm, ha támogatják. 

Marksteinné Molnár Julianna: Köszönöm szépen. A Kőbánya Tűzvédelméért Közalapítvány 
kuratóriumának elnökeként a Közalapítvány egyik fontos célitűzése a prevenció. Nagyon sok 
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lépést tettünk eddig is, hogy a lakosság körében népszerűsítsük ezeket az eszközöket, 
lehetőségeket. Én örülök neki, hogy most ez az akció el fog indulni. Jelezni szeretném, hogy a 
kedvezményezett szervezet nevében azt gondolom nem lenne illendő, ha én részt vennék most 
ebben a szavazásban, mert hogy ezt a feladatot a Közalapítvány fogja végrehajtani. Nyilván ha 
Jegyző úr itt lenne, akkor kifejtené az álláspontját, hogy helyes vagy nem helyes, ha én részt veszek 
a szavazásban, de támogatom, és teljes mértékig egyetértek ezzel. A Közalapítvány a leírt feladatot 
az adott módon végre fogja hajtani. Egyeztettem korábban is és most is Horváth Lajos úrral, 
támogatni fog ebben a feladatban. Köszönöm szépen. 

Elnök: Köszönöm szépen. Előre is szeretné szerintem megköszönni a Bizottság a Közalapítvány 
munkáját, már amennyiben támogatni fogja ezzel a kezdeményezéssel. 

Kovács Róbert: Köszönöm szépen. Szeretném felhívni a tisztelt Bizottságnak a figyelmét egy 
másik ide kapcsolódó problémára, ez pedig szintén a fűtéssel és az ott keletkező égéstermékkel 
kapcsolatos. Biztos többen tapasztalták már, ahogy én is, főleg a kertvárosi részeken, hogy a 
lakosság ismét ebben az évben is elkezd fűteni a kommunális hulladékkal. Ennek a szagát lehet 
érezni, ha valaki a kertvárosi részeken sétálgat. Beszéltünk erről a hétfői megbeszélésen, és akkor 
is az lett a konklúzió, hogy ebbe nem tud beleszólni az Önkormányzat hatékonyan, igazából, tehát 
nem tud oda hatni. Viszont azt szeretném, ha azon elgondolkodnánk egy picit, hogy hogyan 
tudnánk ezt kommunikációs oldalról valamilyen módon megtámogatni ezt a problémát, a 
megoldás felé segíteni. Mindenki tudja, hogy van a Maglódi úti baptista telepen, a fatelepen 
hozzáférési lehetőség, ha jól emlékszem 4 m3 tűzifához szociális alapon. Ezt nem mindenki tudja 
ezt a lehetőséget, ezt talán egy kicsit kellene propagálnunk jobban, vagy esetleg kibővíteni a 
lehetőséget, mert rengeteg ott a fa. Tehát valamilyen módon talán kezdjünk el ezen picit 
gondolkodni, ha van ötlete bárkinek, hogy hogyan lehetne ezen a dolgon javítani. Köszönöm 
szépen. 

Elnök: Köszönöm szépen. 

D. Kovács Róbert Antal: Köszönöm szépen, köszöntök mindenkit. Gondolkodtam én is hétfő óta, 
és Képviselő úrral egyetértésben az egyik gondolatom az, hogy a kommunikációs csatornákat 
kihasználva igyekezzünk arról tájékoztatást adni, hogy ez helytelen és van más út, illetve holnap 
tárgyalni fogjuk azt a környezetvédelmi intézkedési csomagot, amely számos programpontot 
megfogalmaz. Ezek között szerepel egyébként a fatüzelésű eszközök bevezetésének, 
elterjesztésének támogatása, de oly vonatkozásban, hogy ez a fa gázosításból származó metodikát 
kövesse. Majd figyelnünk kell arra a költségvetés készítésénél, hiszen egyébként ez a program 
számos feladatot ró ránk, ha elfogadjuk a költségvetés készítésénél is - ez egyébként nem 
feltétlenül olyan nagy forrásigényű eleme a holnap elfogadandó programnak, tehát ez esetleg egy 
eszköz lehet, hogy a jövőben ezen háztartásokat támogassuk abban, hogy fűtéskorszerűsítést 
tudjanak úgy végrehajtani, hogy a fa vagy szilárd tüzelés az a gázosításból származó használható 
fűtőanyagot használja. Van eszközünk szerintem, vagy léteznek eszközök. Nem kapcsolódik a 
napirendhez, de ha megengedi a tisztelt Bizottság, akkor egy dolgot megemlítenék még, elaludtam 
az első napirendnél, gyorsan átfutott rajta a Bizottság. Napirend után szerettem volna azt jelezni, 
amit annak a napirendnek a keretében lett volna praktikus. Egyeztettünk arról is a hétfői napon, 
hogy a rendőrség, illetve tűzoltók részére biztosított lakbértámogatás e formában nem biztos, hogy 
hatékony. Mármint az időráfordítással, odaítéléssel, támogatás szervezéssel, hiszen pályáztatunk, 
erről előterjesztés készül, majd előterjesztés készül az értékeléséről, utána, ha keletkezik szabad 
keret, újra pályáztatunk, újra előterjesztünk, és arra jutottunk, hogy a jövőben ezt esetleg praktikus 
lenne oly módon működtetni, hogy a Képviselő-testület meghatározza a keretet, melyet Kapitány 
úr nyilván a meghatározott feltételek között és az Önkormányzat által aláírt szerződés alapján saját 
hatáskörben tud már a rendőröknek biztosítani. Nyilván ennek is a kontrollját, nyomon követését 
folyamatosan meg tudjuk teremteni, de azt látjuk, hogy a biztosított keret igazából nem fogy el. 
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Majd mérlegelnünk kell azt is, hogy a rendőrségnél képződik a maradvány, hogy nem érdemes-e 
egy kis hangsúlyeltolódást vinni a rendszerbe és megvizsgálni azt, hogy a tűzoltóságnál nem lenne
e esetleg nagyobb fogadókészség vagy szükség a támogatásra, tehát javaslom, ha majd a jövő 
esztendőben a költségvetés készítésekor, illetve a támogatás címkézésekor - mármint a 
költségvetési soron - eljutunk a tervezéshez, akkor már ezek figyelembevételével gondolkodjunk 
el a jövőbeni támogatás lehetőségéről. 

Elnök: Köszönöm szépen a kiegészítést. Ezt valóban elfelejtettem mondani, és én azt gondolom, 
hogy amúgy a tűzoltók is bizonyára örülnének ennek a támogatásnak, úgyhogy a költségvetési 
tárgyalásokon majd én is jelzem, hogyha nem kerülne elő. Van-e még bárkinek hozzászólása ehhez 
a napirendi ponthoz? Amennyiben nincsen, akkor azt szeretném kérni, hogy támogassa a tisztelt 
Bizottság ezt a napirendi pontot és szavazzunk róla. 

A Közrend- és Állatvédelmi Bizottság 7 igen, egyhangú szavazattal „A Kőbánya Tűzvédelméért 
Közalapítvány szén-monoxid érzékelő berendezések beszerzése és a lakosság körében történő 
adományozása céljából történő támogatásáról" szóló 432. számú előterjesztést támogatja 
[13/2021. (X. 20.)]. 

Elnök: Megállapítom, hogy a Bizottság az elfogadott napirendjét megtárgyalta. Nem emlékszem, 
hogy kit kértem meg legutóbb? Rendben. És ki az, akit nagyon régen nem kértem meg, hogy 
aláírjon velem? Bence? Akkor azt szeretném kérni, hogy Irmalós Bence írja majd alá velem a 
bizottsági jegyzőkönyvet. Nagyon szépen köszönöm a megjelenést és a munkát, és kellemes, szép 
napot kívánok mindenkinek. A Bizottság ülését 8.47 órakor bezárom. 
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A jegyzőkönyv mellékletei 

../ meghívó, előterjesztések {elektronikus adathordozón) 

../ jelenléti ív 

../ ülésről készült hangfelvétel {elektronikus adathordozón) 

o határozatok melléklete 

o írásban benyújtott módosító javaslat 

o jegyző törvényességi észrevétele 

o interpelláció 

o titkos és név szerinti szavazásról készült jegyzőkönyv 

o felszólalási jegy 
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BUDAPEST FŐVÁROS X. KERÜLET KÖBÁNY AI ÖNKORMÁNYZAT 

KÉPVISELŐ-TESTÜLET 

KÖZREND- ÉS ÁLLATVÉDELMI BIZOTTSÁG 

Jelenléti ív 

a 2021. október 20-án 8.30-kor megtartott Közrend- és Állatvédelmi Bizottság üléséről. 

Bizottsági tagok: 

Stemler Diána 

Bakos Bernadett 

Irmalós Bence 

Kovács Róbert 

Marksteinné Molnár Julianna 

Dr. Mátrai Gábor 

Péter Norbert 

Vincze Sándor 

Tanácskozási joggal: 

Dr. Szabó Krisztián 

Hegedűs Károly 

D. Kovács Róbert Antal 

Mustó Géza Zoltán 

Radványi Gábor 

Somlyódy Csaba 

Weeber Tibor 

Dr. Szüts Korinna 
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BUDAPEST FŐVÁROS X. KERÜLET KŐBÁNYAI ÖNKORMÁNYZAT 

KÉPVISELŐ-TESTÜLET 

KÖZREND- ÉS ÁLLATVÉDELMI BIZOTTSÁG 

Meghívottak jelenléti íve 

a 2021. október 20-án 8.30-kor megtartott Közrend- és Állatvédelmi Bizottság üléséről. 

NÉV INTÉZMÉNY ALÁÍRÁS 


